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Zápis z jednání Finančního výboru ZMO Pardubice V  

dne 27. 11.  2023 

 

Přítomni:  Ing Jaroslav Kňava, předseda finančního výboru, Michal Hrabák, MBA, Ing. Simona 
Mokrá, Karolína Štefková, Josef Talácko 

 Mgr. Jiří Šmaha, tajemník úřadu, Ing. Marcela Kotyková, vedoucí OE - tajemnice 
finančního výboru  

Omluven:   Petr Hemský 

Nepřítomen:   Daniel Přibyl 

 
Finanční výbor byl usnášeníschopný. 
 

 
Program jednání finančního výboru:  

1. Čerpání rozpočtu MO Pardubice V v období leden-říjen 2023 

2. Návrh rozpočtu MO Pardubice V na r. 2024 vč. rozpočtu sociálního fondu 

- návrh rozpočtu MO na r. 2024 a rozpočtu SF 

- plán společenských akcí MO na r. 2024 

- nová směrnice k sociálnímu fondu  

- návrh usnesení k návrhu rozpočtu 

- pravidla rozpočtového provizoria 

3. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2023-2026 

4. Různé  

 
Předseda finančního výboru finančního výboru Ing. Kňava přivítal přítomné členy a vyzval je 
k vyjádření, zda souhlasí s programem jednání finančního výboru. Po odsouhlasení programu jednání 
všemi přítomnými členy výboru předal předseda finančního výboru slovo vedoucí OE. Vedoucí OE 
omluvila nepřítomného člena. Dále uvedla, že k zaslaným podkladům pro jednání nebyl podán žádný 
dotaz ani požadavek na doplnění informací kromě e-mailového dotazu, resp. připomínky od členky p. 
Štefkové zaslaného v pondělí 27. 11. 2023. Předseda Ing. Kňava uvedl, že se tímto e-mailem bude 
finanční výbor zabývat v průběhu jednání. Vedoucí OE ještě nabídla členům výboru možnost přizvat 
pana Brožka z OIS, pokud budou mít zájem např. o podrobnější informace k akcím, projektové 
dokumentace atd. Poté se již přešlo k jednotlivým bodům programu. 
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Ad 1) Finanční výbor se zabýval čerpáním rozpočtu (rozborem hospodaření k 31. 10. 2023) za období 
leden-říjen 2023.  Součástí materiálu bylo rovněž čerpání sociálního fondu, čerpání rezerv, čerpání 
plánu společenských akcí a doplňující údaje k čerpání na položce péče o zeleň, prvky a hřiště na 
položce opravy a údržba komunikací. Vedoucí OE podala stručný přehled o nejdůležitějších 
ukazatelích, mj. např. upozornila na vysoký výběr místního poplatku za komunální odpad. Předseda 
finančního výboru uvedl, že čerpání příjmů se vyvíjí velmi dobře a pokud jde o výdaje, je dobré mít 
určitou rezervu. Paní Štefková vyjádřila názor, že by se na zeleň mělo dávat více financí a odkázala se 
na poslední jednání zastupitelstva MO, na kterém se občané, kteří se ho zúčastnili, vyjadřovali k péči 
o zeleň. Předseda finančního výboru k tomu uvedl, že úřad má odborníky na zeleň a rovněž si 
nechává zpracovávat odborné posudky. Domnívá se, že městský obvod se péči o zeleň věnuje 
dlouhodobě. Pokud jde o zřizování kontejnerových stání, dochází často k tomu, že je občané chtějí 
vybudovat, ale nikoliv u svého domu. Tajemník úřadu doplnil, že by bylo vhodnější přímo navštívit 
odborné referenty na úřadu, kde lze získat všechny potřebné informace týkající se zeleně.  

Paní Štefková se dále dotázala, jestli se státní dluh promítá do našeho rozpočtu. Tajemník odpověděl, 
že náš městský obvod vychází z rozpočtového určení daní a má svůj vlastní rozpočet. Paní Štefková 
vyjádřila názor, který uvedla i ve svém e-mailu, že stát hospodaří s veřejnými prostředky špatně a 
proto narůstají výdaje. Předseda finančního výboru k tomu sdělil, že hospodaření městského obvodu 
pravidelně kontroluje finanční výbor, výdaje se nepřečerpávají a na velké akce si městský obvod 
postupně střádá prostředky, i když by tyto akce spíše měly být záležitostí města.  

Usnesení:  

Finanční výbor bere na vědomí čerpání rozpočtu za období leden-říjen 2023 (rozbor hospodaření 
k 31. 10. 2023). 
Pro: 5      Proti: 0     Zdržel se: 0 
 
Ad 2) Finanční výbor se zabýval návrhem rozpočtu MO Pardubice V na r. 2024 vč. návrhu sociálního 
fondu a návrhu plánu společenských akcí. K dispozici měl tabulkovou část rozpočtu vč. rozpočtu 
sociálního fondu, podrobný rozpis rozpočtu, podrobný komentář k jednotlivým položkám rozpočtu, 
návrh usnesení k návrhu rozpočtu, plán společenských akcí MO Pardubice V na r. 2024, pomocný 
přehled k financování, mapky akcí v kapitole 15 - životní prostředí a v kapitole 27 – doprava, tabulku 
s doplňujícími údaji k vybraným položkám rozpočtu a tabulku s finančními toky z města na městské 
obvody v r. 2024. Rovněž se věnoval návrhu nové směrnice č. 7/2023-1 Pravidla hospodaření se 
sociálním fondem MO Pardubice V s vyznačením změn proti směrnici č. 7/2023 Pravidla hospodaření 
se sociálním fondem MO Pardubice V. Přiložen byl také návrh rozpočtového provizoria s usnesením 
k návrhu. 

Vedoucí OE upozornila, že ve tabulkové části rozpočtu je povinně uváděn sloupec Očekávané plnění 
rozpočtu na r. 2024, který obsahuje upravený rozpočet na r 2023 aktuální k datu zveřejnění (tj. po 5. 
změně rozpočtu).  Poté vedoucí OE prošla příjmy uvedené v rozpočtu, které jsou navrženy v celkové 
výši 71 318,7 tis. Kč. U příjmů z DPH se počítá s menším nárůstem v porovnání s letošním rokem, u 
místních poplatků se nepočítá se zvýšením sazby poplatků. V rozpočtu se rovněž objevují 
předpokládané dotace na dvoje volby a předpokládaná dotace na VPP (na osm pracovníků). U příjmů 
se vycházelo zejména z vývoje v letošním roce. Financování ve výši 34 447,7 tis. Kč zahrnuje 
předpokládané ušetřené nebo nevyčerpané prostředky z r. 2024 (část z nich se týká akcí, které byly 
do rozpočtu zahrnuty již letos s tím, že se budou realizovat v r. 2024). Dále je součástí financování 
vrácení termínovaných vkladů, které přecházejí do r. 2024. Zbývající nezapojené ušetřené nebo 
nevyčerpané prostředky z r. 2023 budou do rozpočtu na r. 2024 zapojeny v rámci změn rozpočtu na r. 
2023 a ve finančním vypořádání za r. 2023. Celkové výdaje ve výši 105 766,4 tis. Kč odpovídají 
celkovým zdrojům. 
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Předseda finančního výboru dále požádal vedoucí OE, aby se podrobně věnovala jednotlivým 
položkám v rámci kapitolu 14 – Vnitřní správa vzhledem k výše zmíněnému e-mailovému dotazu, 
resp. připomínce od paní Štefkové. P. Štefková ve svém e-mailu vyjádřila nesouhlas se zvyšováním 
výdajů ve vnitřní správě, s hospodařením vlády a s růstem cen. Vedoucí OE vysvětlila podrobně 
jednotlivé položky v kapitole vnitřní správa. Nárůst souvisí s předpokládaným zvýšením u platů a 
odměn na základě jednání na městě, na což navazuje zvýšení odvodů na pojistném. Dále je zvýšení 
např. u provozu ÚMO dáno předpokládanou inflací, avizovaným zvýšením cen energií, zvýšením DPH 
u některých položek a pak také zvýšením hodnoty stravného a stravenky v souvislosti s úpravou 
pravidel pro hospodaření se sociálním fondem města. Kromě toho se v kapitole objevují výdaje na 
dvoje volby.  

Dále se vedoucí OE zmínila o větších akcích zařazených v kapitole 15 – životní prostředí a v kapitole 
27 – doprava, na které si městský obvod shromažďoval prostředky a které byly zařazeny do rozpočtu 
letos a přecházejí do příštího roku (relaxační zóna Stará plovárna 9 950,2 tis. Kč, dětské hřiště Bobr, 
rekonstrukce komunikace u MŠ Dražkovice 4 500 tis. Kč, stavební úpravy vnitrobloku Pichlova - S. K. 
Neumanna - K Višňovce 9 060 tis. Kč a zpevnění komunikace lesopark 3 300 tis. Kč). V kapitole 15 – 
životní prostředí se také opět počítá s prostředky na dopravní hřiště městské policie, které budou po 
dohodě s městem převedeny jako konsolidační převod městu. Z letošního roku rovněž přechází 
položka územní studie Dukly, na které jsou vyčleněny prostředky, které budou následně převedeny 
městu také jako konsolidační převod.  V rozpočtu na r. 2024 jsou rovněž zachovány dvě položky 
v nulové hodnotě, u kterých má městský obvod zájem na jejich realizaci, ale zatím je nelze provést 
z technických důvodů (Dražkovice – 2. etapa) nebo se jedná o nákladnou akci, u které městský obvod 
žádal o transfer z města, který zatím nebyl předělen (revitalizace parkových částí náměstí Dukelských 
hrdinů). Opět je v kapitole 27 – doprava uvedena položka rekonstrukce, investice – PD ve výši 2 700 
tis. Kč, ze které se hradí projekty (část jsou projekty dle objednávek, smluv nebo předběžného 
odhadu, část prostředků na položce je volná pro doplnění projektového zásobníku dle požadavku 
zastupitelů).  

Vedoucí dále informovala o menším zvýšení na položkách páteční koncerty, drobné akce pro občany 
a společenské akce MO, zejména z důvodu inflace, zvýšení DPH a také kvůli narůstajícímu zájmu 
občanů o akce. K položce společenské akce MO je navržen podrobný plán společenských akcí pro r. 
2024. U dotací se počítá se zvýšením prostředků zařazených do programu pro poskytování dotací na 
základě podnětu od předsedy komise pro školství, kulturu, sport a mládež. O možnosti zvýšení 
prostředků na uvedené položce se hovořilo již na jednání zastupitelstva v prvním pololetí r. 2023, 
protože byl zaznamenán výrazně vyšší zájem o dotace, což potvrzuje i to, že veškeré prostředky pro 
poskytování dotací v r. 2023 už byly plně vyčerpány. V kapitole 34 – knihovna jsou prostředky na 
provozní výdaje a také menší částka na případné kapitálové výdaje. V rezervách se počítá se stejnou 
výší rezervy rady, starosty a místostarosty. Rezerva rozpočtu se plánuje v částce 12 199 tis. Kč. 

Dále vedoucí OE vysvětlila změny v sociálním fondu vyplývajících z nové směrnice č.  7/2023-1: 
Pravidla hospodaření se sociálním fondem MO Pardubice V, která bude účinná od 1. 1. 2024 a kterou 
se ruší dosavadní směrnice č. 7/2023 schválená zastupitelstvem městského obvodu dne 22. 2. 2023. 
Ke změnám dochází zejména kvůli změně pravidel pro hospodaření se sociálním fondem na města 
(zvýšení ročního příspěvku do sociálního fondu z 6,5 % za 7 % tis. Kč ze stanovené základny, zvýšení 
hodnoty stravného, resp. stravenek z 150,-- Kč na 180,-- Kč za odpracovaný den a zvýšení příspěvku 
na stravné a stravenku ze sociálního fondu i z provozu, zvýšení příspěvku na stabilizační program z 1,2 
tis. Kč na 1,5 tis. Kč a zavedení rehabilitačního volna). Dále se podle podmínek města dorovnává 
příspěvek na reprezentaci u uvolněného zastupitele (z 10 tis. Kč na 12,5 tis. Kč), stabilizační program 
se rozšiřuje i na nově zaváděný dlouhodobý investiční produkt, výslovně se stanoví termín pro 
vyplácení příspěvku na reprezentaci a z položky určené na poplatky se budou hradit vedle bankovních 
poplatků také případné jiné poplatky spojené s čerpáním fondu. Samozřejmě jsou také přiměřeným 
způsobem upravena přechodná a závěrečná ustanovení pravidel. 
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Vedoucí OE poté prošla návrh usnesení k návrhu rozpočtu, ve kterém jsou stanoveny rovněž 
pravomoci rady MO při schvalování rozpočtových opatření, dále je v nich upraveno rozhodování o 
plánu společenských akcí a také podrobnější vymezení u některých položek (např. propagační 
předměty, drobné akce pro občany a životní jubilea občanů - dárky věcné a peněžní). Radě MO 
Pardubice V se pro r. 2024 svěřují všechny pravomoci, které měla při provádění rozpočtových 
opatření v r. 2023 s tím, že se výslovně uvádí i možnost provést rozpočtové opatření související 
s případnou individuální dotací (pokud může o jejím přidělení rozhodnout rada MO dle zákona o 
obcích) a rozpočtová opatření v rámci sociálního fondu (při zachování pravidel stanovených ve 
směrnici pro hospodaření se sociálním fondem). Kromě toho byly do jednoho bodu sloučeny a 
přehledněji vymezeny pravomoci rady MO týkající se rozpočtových opatření souvisejících s dotací 
z ÚP a s ostatními dotacemi z veřejných rozpočtů. Dále se radě MO dává pravomoc v odůvodněných 
případech ukončit nebo snížit stávající termínovaný vklad ve výši 13 mil. Kč před jeho další obnovou. 
U termínovaného vkladu s obnovou je vhodné mít takovouto možnost, např. pro případ většího 
výpadku v příjmech. Protože se první jednání zastupitelstva v r. 2024 bude konat až po uplynutí 
období (28. 2.-5. 3. 2024), ve kterém by bylo možné vklad před další obnovou případně ukončit nebo 
snížit, je nejjednodušší tuto pravomoc svěřit radě MO. Poslední bod usnesení k návrhu rozpočtu se 
týká nové směrnice pro hospodaření se sociálním fondem (viz výše).  Vedoucí OE ještě vysvětlila 
návrh rozpočtového provizoria, který se bude předkládat zastupitelstvu přímo na jednání, pokud by 
nebyl schválen rozpočet na r. 2024 do konce letošního roku.  

Vedoucí OE také upozornila, že může dojít k úpravě částky transferů z města (např. kvůli přepočítání 
zaokrouhlování atd.), takže stejně jako v předchozích letech je v usnesení finančního výboru k návrhu 
rozpočtu na r. 2024 uvedeno, že v případě takové situace provede příslušnou úpravu vedoucí OE a 
bude finanční výbor již pouze informovat e-mailem, tzn. že se finanční výbor jenom kvůli takové 
úpravě nebude scházet.  Protože členové finančního výboru již neměli žádné dotazy ani požadavek na 
podrobnější informace, přešlo se k hlasování ohledně bodu č. 2 programu.  

Usnesení:  

1. Finanční výbor projednal návrh rozpočtu Městského obvodu Pardubice V na r. 2024 vč. návrhu 
rozpočtu sociálního fondu na r. 2024, komentář k návrhu rozpočtu na r. 2024, plán společenských 
akcí MO na r. 2024, navrhovaná usnesení k návrhu rozpočtu a doporučuje je Zastupitelstvu MO 
Pardubice V k přijetí.  

Pro: 5      Proti: 0     Zdržel se: 0 
 

2. Finanční výbor projednal návrh nové směrnice č. 7/2023-1: Pravidla hospodaření se sociálním 
fondem MO Pardubice V, kterou se k 31. 12. 2023 ruší směrnice č. 7/2023: Pravidla hospodaření 
se sociálním fondem MO Pardubice V, a doporučuje ji zastupitelstvu MO k přijetí. 

Pro: 5      Proti: 0     Zdržel se: 0 
 

3. Finanční výbor: 
-  souhlasí s tím, že pokud před zveřejněním návrhu rozpočtu Městského obvodu Pardubice V na 
r. 2024 dojde ke změně transferů nebo konsolidačních převodů mezi městem a městským 
obvodem (kvůli změně výše podílu na DPH, změně v místním poplatku za KO, změně v převodu 
podílu z KO městu, příp. kvůli zaokrouhlení), provede odpovídající úpravu v návrhu rozpočtu 
vedoucí ekonomického odboru a související změnu v příjmech nebo výdajích promítne do rezervy 
rozpočtu. Zároveň vedoucí ekonomického odboru odpovídajícím způsobem upraví také komentář 
k návrhu rozpočtu a rozpis rozpočtu. Vedoucí ekonomického odboru bude členy finančního 
výboru o takové úpravě návrhu rozpočtu informovat e-mailem; 
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 - souhlasí s tím, že pokud k takové změně dojde až po zveřejnění návrhu rozpočtu na r. 2024, 
připraví vedoucí obdobným způsobem úpravu, která bude předložena přímo pro jednání 
zastupitelstva MO, a finanční výbor bude informován obdobným způsobem; 
- bere na vědomí, že v pomocném materiálu - rozpisu návrhu rozpočtu na r. 2024 – může dojít k 
úpravám z technických důvodů (např. změna v účelovém znaku dotace, změna ve výši částky 
platů a odvodů dotovaných z dotace od ÚP, změna v použití rozpočtové skladby, změna v ORG 
apod.).  

Pro: 5      Proti: 0     Zdržel se: 0 
 

4. Finanční výbor projednal návrh samostatného usnesení, ve kterém jsou uvedena pravidla 
rozpočtového provizoria pro případ neschválení rozpočtu městského obvodu na r. 2024, 
a souhlasí s jeho předložením na jednání Zastupitelstva MO Pardubice V v případě neschválení 
návrhu rozpočtu městského obvodu na r. 2024 do konce roku 2023.  

Pro: 5      Proti: 0     Zdržel se: 0 
 

Ad 3) Finanční výbor se zabýval návrhem střednědobého výhledu rozpočtu MO Pardubice V na r. 
2023-2026. Vedoucí OE uvedla, že se jedná o povinně sestavovaný dokument. Pro r. 2023 navazuje 
výhled na předpokládaný rozpočet ke konci roku. V r. 2024 výhled vychází z rozpočtu na r. 2024 a je 
doplněn o předpokládané převedené prostředky v rámci finančního vypořádání. Pro další roky byl 
zvolen menší růst podílu na DPH. Dlouhodobé závazky jsou zmíněny v komentáři (zálohy na služby -
parkování u banky a služby pošty), s jejich vypořádáním se v dohledné době nepočítá. Předseda 
finančního výboru Ing. Kňava doplnil, že se jedná o předpokládané a odhadnuté údaje do budoucích 
let. Vedoucí OE informovala o tom, že pokud by došlo ze strany města k nějaké úpravě v transferech 
mezi městem a městskými obvody, je navrženo řešit takovou situaci obdobně jako u návrhu rozpočtu 
na r. 2024. 

Usnesení: 

1. Finanční výbor projednal návrh střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2023-2026 
a doporučuje ho Zastupitelstvu MO Pardubice V k přijetí.  

Pro: 4      Proti: 0     Zdržel se: 1 

2. Finanční výbor souhlasí s tím, že: 

- pokud před zveřejněním střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2023-2026 dojde ke změně 
transferů nebo konsolidačních převodů mezi městem a městským obvodem z důvodů vymezených 
v usnesení k bodu č. 2 programu jednání, bude vedoucí ekonomického odboru postupovat při 
související úpravě návrhu střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2023-2026 a při informování 
členů finančního výboru o takovéto úpravě obdobně jako při případné úpravě návrhu rozpočtu na 
r. 2024; 

- pokud k takové změně dojde až po zveřejnění návrhu aktualizace střednědobého výhledu 
rozpočtu, připraví vedoucí obdobným způsobem úpravu, která bude předložena přímo na jednání 
zastupitelstva MO, a finanční výbor bude informován obdobným způsobem.  

Pro: 5      Proti: 0     Zdržel se: 0 

 
Ad 4) Pro r. 2024 jsou stanoveny následující uvedené termíny jednání finančního výboru, které byly 
navrženy s ohledem na termíny jednání zastupitelstva MO a s ohledem na povinné schvalování a 
zveřejňování návrhu rozpočtu a dalších ekonomických záležitostí.  Čas jednání byl stanoven na 15:30. 
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Uvedené termíny byly předem projednány s předsedou finančního výboru a poslány e-mailem všem 
členům výboru. Nikdo ze členů nezaslal požadavek na jejich změnu ani na jednání nepožádal o 
změnu. Jedná se o termíny: 

27. 2. 2024 

28. 5. 2024 

18. 6. 2024 

17. 9. 2024 

26. 11. 2024 

10. 12. 2024 

 

Termín dalšího jednání finančního výboru je v 12. 12. 2023 od 15:30 v zasedací místnosti ÚMO 
Pardubice V.  

 

 

 

Ověřil: Ing. Jaroslav Kňava, předseda výboru       Zapsala: Ing. Marcela Kotyková, vedoucí OE   

 


